
 

  

     
 

 

Rådet för äldre- och funktionshinderfrågor 

SAMMANTRÄDE Minnesanteckningar 
Sida 
1(6) 

Sammanträdesdatum 

2024-05-14 
 

 

  
 
Plats och tid Leoparden, 20240514 klockan 13.30-16.30 

Beslutande 
 

Ledamöter 
Se särskild närvarolista (sid 2) 
 
 

 Tjänstgörande ersättare  
Se särskild närvarolista (sid 2) 
 
 
 
 
   

Övriga närvarande Se särskild närvarolista. 
Se särskild närvarolista (sid 2) 
 

Justerare Helen Larsson 

Justeringens plats och tid Kommunkontoret, Kisa 
 
Underskrifter 

 Sekreterare 

 

……………………………………………………………………. Punkter: §1-9   
 Margrit Hensler   

 Ordförande 
 
……………………………………………………………………. 

 

 Katharina Segerstéen  

 Justerare 
 
……………………………………………………………………............................... 

 

 Helen Larsson   
 
  

Publicering 
Minnesanteckningen är justerad och publiceras snarast på www.kinda.se. För att hitta 
minnesanteckningen, sök på ordet ”Rådet” i sökfältet. 
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Närvarolista 

Beslutande (Arvoderas) 
 
Gert-Åke Andersson    DHR 
Helen Larsson  FUB 
Åke Eriksson  Kinda hörselförening 
Göran Olsson (ord) Kisa PRO 
Agneta Adolfsson (Ord) RPG 
Birgitta Källsand Rimforsa PRO 
Sofie Berqvist  SRF 
Matts Järgården Stomiförbundet 
Jan Jeborn  SPF 
Ing-Marie Hjelte Södra Kinda PRO 
Göran Ulván (S) Bildningsnämnden 
Christer Segerstéen Kommunstyrelsen 
Conny Forsberg (S) Samhällsbyggnadsnämnden 
Katharina Segerstéen  Vård- och omsorgsnämnden 
 
Närvarande ersättare (Arvode utgår ej) 
 
Lennart Samuelsson (Ord)  DHR 
Erik Björklund (Ers)    FUB  
Gudrun Näs   RPG 
Anne-Marie Olofshagen Södra Kinda PRO 
 
 
 
Övriga närvarande tjänstepersoner och gäster (hela eller del av tiden) 
 
Namn  Förvaltning/avdelning/organisation 
Margrit Hensler Kvalitetsutvecklare, Vård och omsorgsförvaltningen 
Marie Valfridsson Utvecklingsledare, Vård och omsorgsförvaltningen 
Henrik Willén  Kultur och fritidsstrateg, Samhällsbyggnadsförvaltningen 
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Minnesanteckningar 

Bilagor som skickats ut inför mötet: 

- Riktlinjer för utredning, beslut och utförande enligt SoL och LSS 

- Protokollsutdrag (15.2) 

- Mötestider 2024  

§1 Mötets öppnande 
Ordförande Katharina Segerstéen öppnar mötet 

§2 Närvarande upprop 
Presentationsrunda, närvarolista signeras. 

§3 Val av justerare  
Helen Larsson 

§4 Godkännande av dagordning 
Dagordningen godkändes 

§5 Föregående protokoll 
Läggs till handlingarna med tillägget” Tidigare har träningsredskap funnits i Horn, 
dessa har tagits till Brandstationen. Frågan är om allmänheten kan nyttja dom.” 

§6 Frågor från medlemsorganisationer och information.  

a) Boende för äldre, förslag 
Att Bygga bostadsrätter på Folkets park och fd Räddningststationen 
Det finns ett planprogram för Kisa på kommunens hemsida. 
Planprogrammet är steget före en översiktsplan. Förslag att gamla 
räddningsstationen skulle kunna användas/byggas om till lägenheter, 
för att frigöra villor för tex barnfamiljer. Idag tillåter inte detaljplanen 
att området används till bostäder, att ändra på det är en mångårig 
lång process. 

b) Parkering i Kisa: Parkeringstillstånd finns att hämta på plan C, om man 
behöver parkera för att bistå en boende och inte kan parkera på 
betalparkeringen. 

c) c) Värme i Kisa resecentrums busskurer: Ja det finns infravärme, den 
har just servats av elektriker. 

§7 Information från de politiska nämnderna;  

§7.1 Bildningsnämnden (BN) 

Byggnation Rimforsa skola har inletts och uppstart med mediabevakning och 
barn som deltog. Säkerheten viktigt då man byggarbetsplatsen då det byggs i 
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anslutning till skolområdet. Byggtiden för första Etappen beräknas vara klar 
2025/26. Skolan är en viktig faktor för att attrahera barnfamiljer att flytta till 
Rimforsa.  

§7.2 Kommunstyrelsen (KS) 

Christer berättade om resultatet för år 2023. 16,6 milj kr i överskott, trots ett tufft år 
med hög inflation och höga räntor. 2024 blir ett negativt år, noll-budget med risk för 
minusresultat. 2025 ser bättre ut. Notera att inga neddragningar sker inom 
basverksamheten, Vård-Omsorg-Skola. 
Kinda har ett starkt näringsliv, arbetslösheten ligger endast på 3,8 %, nationellt ligger 
den på 8,2 %.s nya Stiftelsen nya hus i Rimforsa om 16 lägenheter, är 13 redan uthyrda. 
Arbetet med kommande vårdcentrum fortgår. Ambulansen är för närvarande placerad 
på Ödängsområdet. 

 

§7.3 Samhällsbyggnadsnämnden (SBN) 
a) Ny Räddningsstation: Räddningsstationen är invigd och igång, rekryteringen av 
personal har gått bra. I Rimforsa har antalet brandmän utökats så att man även 
kan rökdyka utan att invänta förstärkning från annan ort. 
b) Folkets park- området i Kisa, se § 6a ovan. 
c) Ny färdtjänsttaxa, kostnaden blir 40% lägre än tidigare, 30 kr för kortare och 
45 kr för de längre, ny taxa from 31/6 2024. 

§7.4 Vård- och omsorgsnämnden (VON) 
a) Verksamhet Fyrklövern-kompetensförsörjning, Susanne Lerjesjö Carlsson, chef 
för Korttidsvistelse, korttidstillsyn och avlösarservice inom Funktionsstöd 
berättade om verksamheten. Verksamheten omfattar 11 barn och ungdomar 
med beslut om insats. Åtta medarbetare och några vikarier på timmar. 
Verksamheten finns vid Vårdcentralen i Kisa. Frågan från rådet gällde 
kompetensförsörjningen, hur medarbetare rustas för sitt uppdrag. Just nu 
utbildas personalen i AKK (Aktiv kommunikation, Socialstyrelsens utbildning), 
alternativa sätt att kommunicera. Något som personalen nu använder sig av i 
mötet med barnen. Den andra satsningen är att utbilda i lågaffektivt bemötande.  
Introduktion för nya medarbetena sker genom att man går bredvid en kollega 
som utbildats till handledare vid fyra eller fler tillfällen. Därtill finns checklistor 
för vad den nya medarbetaren ska kunna och känna till i den nya rollen. Till 
sommaren ser det stabilt ut, att verksamheten kommer kunna rekrytera de 
sommarvikarier man behöver. För de barn som behöver vård eller utökad 
omsorg, finns personal med särskild kompetensen för det behovet. 

b) Utveckling Bergdala och Sinnesverkstaden, det är en del av utvecklingen av 
Bergdala och ska leda till att förbättra den fysisk miljön.  

c) Om något avviker, inte är som det ska inom vård eller omsorg. Hur gör man? 
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Margrit föredrog olika sätt genom vilka man kan framföra synpunkter och 
berätta för verksamheten om man misstänker eller vet att något inte står rätt till 
gällande vård eller omsorgen. Film från patientnämndens hemsida visades, 
vilken illustrerar vilken nytta det kan göra att man hör av sig när något riskera, 
eller har blivit fel. Vård – och omsorgsförvaltningen välkomnar alla synpunkter, 
förslag och klagomål, det är en viktig del av verksamheternas kvalitet och 
förbättringsarbete. Kanalerna är flera, här är några; 

 Prata med, eller skriv till personal eller chef på enheten det berör. Bra att 
höra av sig direkt så är chansen större att rätta till det mest akuta. 

 Lämna en skriftlig synpunkt via formulär på www.kinda.se eller via 
pappersblankett som finns på tex SÄBO-enheterna. Uppgifterna kommer 
sekretess prövas och därmed skyddas om de är av den karaktären att de 
omfattas av sekretess (att det handlar om en persons mående, vård eller 
omsorg och innehåller dess personuppgifter)   

 Kontakta patientnämnden (oavsett vem som står för vården) 
Tyck till om vården | Region Östergötland (regionostergotland.se) 

 Kontakta Kvalitetsutvecklare Margrit Hensler, 0494 19079 eller 
kommunens växel för att få prata med någon som tex kan skriva ner 
klagomålet. 

Avvikelser och fel som uppstått läggs samman och analys görs både vad gäller 
det enskilda ärendet men också sammantaget hur det ser ut för att se vilka 
förbättringar som kan behöva göras. 

d) Äldreomsorgsplatser framöver, det kommer behövas 40 nya 
äldreomsorgsplatser i Kinda. Politiker och ledande tjänstepersoner samarbetar i 
frågan. Ett beslut behöver tas i kommunen, i enighet med opposition och 
majoritet. Det finns idag ett inriktningsbeslut för vad tjänstepersoner ska 
fortsätta arbeta med för att komma framåt. Särskilda boenden för äldre kommer 
finnas kvar i form av Bergdala och Stångågården. Västerliden kommer man att 
lämna på sikt på grund av byggnadens skick tex behov av stambyte. De boende 
kommer bo kvar till dess att man byggt nytt. Nu tittar man på tomter för 
byggnation och möjlighet till utveckling av befintliga boenden i kommunen. 
Bergdala särskilda boende ska dock inte bli större än idag. Tanken är att det ska 
finnas ett boende i Rimforsa. Det är en stor investering att bygga ett nytt 
boende.  Beslut ska tas i fullmäktige i december 2024, en gissning är att det kan 
vara klart 2028/2029.  
Närvårdsplatserna har varit en framgång och behovet är nu större än tillgången. 
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Man tittar också på möjligheten till trygghetsboende i Horn. 
Rådets ledamöter utbytte tankar om synen på Äldreboenden och att man flyttar 
in relativt sent i livet, då ofta med ett ett omfattande vård och omsorgsbehov. 
För de invånare som mår fysiskt tämligen bra men av olika skäl känner sig 
ensamma, finns behovet av möjlighet till gemenskap.  Projekt Mötas i Kinda 
finns för att genom samskapande mellan föreningar ock kommunen, hitta vägar 
att ytterligare öka möjligheten till gemenskap i Kinda. 

Ordförande berättade att det under hösten kommer en inbjudan träff om 
Framtidens äldreomsorg, alla invånare som vill kan delta. 

§8 Övriga frågor 
Inga övriga frågor 

§9 Mötet avslutade 

 

 

 

INFO - Återstående möten 2024 

Beredning: To 28/8 kl 14-15 
Rådsmöte: Ti 12/9 kl 13.30-16.30 

Beredning: Ti 5/11 kl 10-11 
Rådsmöte: Må 18/11 kl 13.30-16.30 


